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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
VOLIKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 
 
Kiiu mõis, Kuusalu vald        16. aprill 2025 
 
Koosoleku algus 10:00, lõpp 13:10 
 
Osalesid volikogu liikmed ja asendusliikmed vastavalt registreerimislehele  
Juures viibisid külalised vastavalt registreerimislehele 

 
1. HOL esimees avas koosoleku ja tutvustas päevakorda. Toimus leinaseisak lahkunud juhatuse 

liikme Helle Lootsmanni mälestamiseks. Kuusalu vallavanem tervitas kohalviibijaid.  
 

2. Majandus- ja Kommunikatsiooniministeeriumi maa- ja ruumipoliitika osakonna nõunik Agnes 
Lihtsa ning Kliimaministeeriumi ehitusmaavarade valdkonna juht Harry Kuivkaev kõnelesid Harju 
maakonna maavarade teemaplaneeringust ja tutvustasid keskkonnamõju hindamise eelnõud. 

 
3. Anna Semjonova, Majandus- ja Kommunikatsiooniministeeriumi projektijuht rääkis üleriigilise 

planeeringu 2050 protsessist, etappidest ja kaasamisest. 
 

4. Karl Annus, Regionaal- ja Põllumajandusministeeriumi projektijuht andis ülevaate portaalist 
„Minu Omavalitsus“ ning tutvustas Harju maakonna kodanike rahulolu uuringu tulemusi. 

 
5. HOL siseturvalisuse nõunik Kaido Taberland ning Anija Vallavolikogu esimees Jaanus Kalev 

andsid ülevaate  evakuatsiooni õppuse korraldamisest Anija vallas ning sellest saadud 
kogemustest. 

 
6. HOL kultuurinõunik Ruth Jürisalu andis teada üldlaulu- ja tantsupeo „Iseoma“ ettevalmistustest 

ning valdade ja linnade kuraatorite/koordinaatorite määramise vajadusest. Kultuurinõunik 
saadab valdadele ja linnadele täpsema e-kirja kuraatorite/koordinaatorite määramise teemal. 

  
7. HOL arengunõunik Tiina Beldsinsky teavitas Harju maakonna liikuvuskava koostamise 

protsessist. 
 
8. HOL tegevdirektor, HOL kultuurinõunik ja HOL hariduse peaspetsialist tõstatasid kultuuri -ja 

haridusürituste rahastamise teema 2026. aastal. Riik on andnud teada, et ei rahasta enam neid 
sündmusi riigieelarvest ning HOL poolt on vaja otsustada, kas neid ühisüritusi soovitakse edasi 
korraldada ning kuidas toimub nende edasine rahastamine. HOL esitas taotluse HTM-le 2025. 
aastal ühisürituste korraldamiseks raha saamiseks 86 189 euro ulatuses, otsus tehakse hiljemalt 
augustis. Seni toimub ühisürituste korraldamine HOL eelarvest tulevate vahenditega. Vaja 
otsustada, kas tulevikus tegutsetakse hariduse ja kultuuri osas maakondlikul tasandil edasi ning 
kuidas siis seda ühiselt rahastada. Eeldatav eelarvemaht vähendatud tegevusteks oleks ca 
100 000 eurot aastas. Lisaraha saamine on võimalik liikmemaksu suurendamisega või ka 
reservfondi arvel.  
Otsustati  
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8.1 HOL volikogul tuleb 2025. aasta jooksul otsustada, kas ja kuidas suurendada HOL 2026. aasta 
eelarvet, et ühisüritusi edasi rahastada või vähendada ühisüritusteürituste mahtu. 
 

9. HOL tegevdirektor teavitas kevadseminarist 22.05-23.05.2025, Harjumaa omavalitsuste 
suvespordipäevadest augustis 2025, HOP korraldamisest Anijal 26.09.2025, HOL volikogu 
esindajate muutustest ja uute juhatuse liikmete valimise vajadusest. 
 

10.  HOL esimees teavitas HOL juhatuse koosolekutel märtsis ja aprillis 2025 arutatust ja 
otsustatust. 

 
 

 / digitaalselt allkirjastatud /     / digitaalselt allkirjastatud /  
 
Andrus Umboja       Kristjan Kenapea  
Koosoleku juhataja      Protokollija  


